
   

 

MESA SECTORIAL 18 DE DESEMBRE DEL 2024 

La UGT Ensenyament ha assistit a la Mesa Sectorial d’Educació juntament amb la resta de 
sindicats legitimats STEI, ANPE, UOB i CCOO amb el següent ordre del dia: 

●Informació del futur de l'IES Politècnic i de la FEMU. 

●Torn obert de paraula. 

Punt 1. Informació del futur de l’IES Politècnic i de la FEMU. 

El conseller Antoni Vera comença informant sobre la situació de l’IES Politècnic, comentant el 
mateix que en altres ocasions i a la Comissió d’Educació del dijous 28 de novembre de 2024.  

Explica que cal ampliar l’oferta de places de formació professional, i volen emprar el Politècnic 
com a CIFP insígnia del centre de Palma, incorporant-hi noves famílies d’FP, com per exemple 
intel·ligència artificial i Big Data. 

Comenta que volen tenir-hi 89 grups diferents entre primer i segon d’FP bàsica, grau mitjà, 
superior i cursos d’especialització. 

Segons dades de la Conselleria, la situació actual de l’Institut Politècnic conté la següent 
distribució d’alumnat: 

 Total d’alumnes: 267 

 • Batxillerat: 32 alumnes 

 • ESO: 

1r ESO: 39 alumnes 

2n ESO: 66 alumnes 

3r ESO: 71 alumnes 

4t ESO: 59 alumnes 

Pèrdua de línies educatives: L’institut ha anat perdent línies de batxillerat i altres especialitats al 
llarg dels anys. 

El conseller Vera indica que des de febrer de 2024 es va informar l’equip directiu del Politècnic 
d’aquests canvis i que no és culpa seva si no es va informar el claustre. 
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Respecte a les Infraestructures i les millores necessàries, el conseller ha posat de 
manifest el següent  

 • Deficiències en les instal·lacions: Les instal·lacions actuals no compleixen les 
mesures de seguretat i necessiten una intervenció urgent. 

 • Aprofitament d’espais existents: Es proposa crear espais per a la formació 
professional, aprofitant la infraestructura existent que compta amb tallers especialitzats, 
incloent-hi fusteria. 

Ha fet les següents propostes de Noves Places i Cicles Formatius: 

Nous cicles de formació professional en àrees com serveis socioculturals, administració 
i gestió, comerç i màrqueting, seguretat i medi ambient, intel·ligència artificial i Big Data. 

Creació de 89 grups de formació professional bàsica, grau mitjà i grau superior per 
respondre a la demanda creixent a Palma. 

Des de la UGT Ensenyament, considerem que hi ha una discrepància clara entre el que 
es comunica des de Conselleria i el que percep el claustre. 

Hem fet arribar que alguns professors ens van expressar preocupació per la manca de 
transparència en la comunicació de les decisions i canvis que afecten el centre. Hem demanat 
a Educació un compromís de millora envers la comunicació amb la comunitat educativa per 
assegurar que la informació arribi de manera efectiva i clara. 

Respecte a la reestructuració i l’Escolarització: 

Pel que fa a la creació de places 0-3: Es planteja la seva creació per a infants de 0 a 3 anys i la 
conversió del CEIP Felip Bauçà en un centre amb oferta d’educació infantil. 

Es comenta que quan s’obri el nou centre de Son Ferriol, l’alumnat del Coll d’en Rabassa anirà 
a Son Ferriol, i l’IES Borja Moll es convertiria també en un CIFP. També es comenta que l’IES 
Juníper Serra es pugui convertir en un CIFP, posant especial èmfasi en hostaleria, i que es 
traslladarà la formació professional agrària a Son Ferriol. I tot el claustre de professorat de l’IES 
Nou Llevant també es desplaçarà a Son Ferriol. 

Es comenta que el CEIP  Felip Bauçà està en molt mal estat i s’ha d’intervenir al centre, que hi 
ha alumnat vulnerable i, per tant, l’alumnat ha de sortir. Per això, es tenen 3 línies que es 
posaran en funcionament a la FEMU en setembre, 2 amb alumnes del CEIP Felip Bauçà i l’altra 
amb alumnat d’altres llocs. Es reformarà l’edifici del CEIP Felip Bauçà de forma integral amb 
l’objectiu que pugui albergar tota la part d’infantil del CEIP Pràctiques. 

El conseller informa que existeixen fons europeus per millorar l’oferta d’educació de 0 a 3 anys, 
que es crearan noves places ajudant als ajuntaments tant en la creació com en la seva gestió. 
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Una altra informació rellevant és que en un futur pròxim l’escola d’arts i oficis de Palma 
albergarà el batxillerat artístic. 

Es passa al torn de preguntes, i aquí hi ha un resum del més important. 

●Què passarà amb l’alumnat de l’IES Politècnic? 

 L’alumnat d’FP  de l’IES Emili Darder, de l’IES Ramon Llull, etc. passaran a l’IES   

 Politècnic. 

 Segurament es crearan més places a l’IES Josep Maria Llompart. 

 El conseller Vera garanteix que l’alumnat podrà estudiar a centres públics. 

●Què passarà amb el professorat de l’IES politècnic? 

 El professorat d’FP quedarà al centre. 

 El moviment de professorat de secundària i batxillerat serà gradual i en 4 anys. 

 Els docents quedaran suprimits, i al proper CGT podran participar amb dret preferent a  

 localitat i a centre. 

 Hem traslladat a la Conselleria que existeix inquietud sobre la reubicació del professorat 

 afectat per la reestructuració. S’ha assegurat que els docents tindran garanties de  
 reubicació en centres públics propers. 

Des d’UGT Ensenyament, estam d’acord en potenciar la formació professional i en convertir-la 
en un element clau a l’educació, tal com vam expressar en les aportacions fetes a la Llei 
Educativa de les Illes Balears: canviar horaris i inclús jornades per tal d’adaptar-se a la 
temporada turística per exemple (quan es tracta de centres ubicats en aquestes zones o que 
fan hoteleria), però el que no entenem és la necessitat de fer-ho a l’edifici de l’IES Politècnic, i 
considerem que el conseller no aporta motius suficients per a justificar aquesta elecció. 

Des d’UGT Ensenyament comentem que el claustre no està d’acord amb informacions que 
aporten des de Conselleria, com el fet que existeix aluminosi a l’edifici. En aquest sentit, no 
entenem com és que l’IBISEC no va apuntar aquest aspecte en el seu informe de març de 
2023.  

Demanem també com es reformarà l’edifici, quin és el pla? 

El conseller Vera comenta que s’està valorant fer la reforma integral en 2 fases, i que han de 
veure com ho fan. Sembla que no hi ha cap pla establert ara mateix.  
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Punt 2. Torn obert de paraula. 

●El conseller Vera comenta que queda garantit tot el que s’havia promès 
econòmicament, encara que no s’aprovin els pressupostos. 

●Des d’UGT Ensenyament reclamem una revisió de la quantia de l’ajuda del Fons 
Social per fills menors de 18 anys, que era d’uns 33 € a 2002 i a 2024 és d’uns 38 €. 
Considerem que una pujada de menys del 20% en aquesta quantia no va ajustada a la 
pujada de quasi el 100% de l’IPC en aquest període. A més, recordem que a l’Acord Marc 
es va acordar negociar aquesta quantia al curs 23-24, i encara no hi ha cap novetat. 

●Es demanen dubtes sobre quan es fa el cessament dels interins al període de 
vacances de Nadal. 

 Es comenta des de Conselleria que fa 10 anys que es fa igual. Se cessa l’interí perquè  

 pugui participar en el tràmit que es realitza durant les vacances. 

 S’indica també que si l’interí continua amb una plaça dia 8 de gener cobrarà totes les  

 vacances de Nadal. 

 Es demana que els interins cobrin d’ofici si cessen abans de la incorporació del titular,  

 cosa que ara mateix no passa perquè se cessen el 20 de desembre. Des de conselleria  
 es comenta que si es fa d’ofici l’interí ja no podrà participar en tràmits durant les   
 vacances ni cobrar les vacances si segueix dia 8, i per això l’interí ho ha de reclamar. 

 Demanem que habilitin un tràmit per reclamar aquestes quanties de forma més fàcil,  

 encara que els interins tenen 1 any per reclamar. 

●El conseller Vera es compromet a seure al gener 2025 per continuar amb el 
desenvolupament de l’Acord Marc i fer propostes. 
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